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Problem pasa lutalica višegodišnji je gorući komunalni 

problem u bezmalo svim gradovima i opštinama. Višemilionski 
iznosi koje svaki osrednji grad u Srbiji godišnje izdvoji za 
nadoknadu štete za ujede pasa očigledan je dokaz nedostatka 
adekvatnog, sistemskog rešenja.

Činjenica da Pančevo, odnosno JKP ,,Higijena“ već pet 
godina sprovodi Program smanjenja populacije napuštenih 
pasa i mačaka na teritoriji grada Pančeva i time se svrstava u 
sredine gde se dosta odmaklo u rešavanju ovog problema 
nije uticala na odgovornije ponašanje vlasnika pasa, aktivnije 
delovanje komunalnih inspekcija, pa su samim tim i izdvajanja 
grada za naknadu štete za ujede pasa sve veća. 

Otuda je pitanje napuštenih pasa i dalje dežurna tema i 
povod za negodovanje (savesnih) građana. Delimično zbog 
ograničenih budžetskih sredstava za ove namene, mnogo 
više zbog nepoštovanja zakonskih propisa svih učesnika 
koji su dužni da reše ovaj problem. Tokom prošle godine 
gradskoj komisiji je podneto 187 zahteva za nadokandu štete. 
Uobičajenim postupkom obradjen je 171 zahtev i utvrđeno je 
da je 127 prijava građana sadržalo potrebnu dokumentaciju. 
Kako bi se izbegli izuzetno visoki sudski troškovi išlo se na 
sudsko poravnanje pa je 126 Pančevaca dobilo novčanu 
nadoknatu za lakše telesne povrede u rasponu od 20.000 do 
25.000 hiljada. Samo u jednom slučaju isplaćeno je 45.000 
dinara- kaže Bana Kiliški stručni saradnik gradskog tima za 
rešavanje problema napuštenih životinja.
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PPRIHVAĆENO 127 PRIJAVA ZA UJEDE PASA
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Tokom 2016. građani su podneli ukupno 69 tužbenih zahteva 

protiv JKP ,,Higijena„ Pančevo. U prava tri meseca na adresu 
ovog komunalnog preduzeća već je pristiglo 37 prijava za 
,,navodni“ napad pasa lutalica.

- Veoma je veliki broj zloupotreba, odnosno nameštanja 
lažnih ujeda, kaže Anica Kosara, šefica Službe ,,Zoohigijena“ i 
dodaje: Primetili smo da ogroman broj sugrađana koji podnosi 
zahtev za nadoknadu štete pripada socijalnoj kategoriji. 
Te povrede nisu onakve kakve se očekuju pri napadu pasa, 
odnosno nije reč o oderotinama, već o ogrebotinama, koje 
nažalost, u ogromnom broju slučajeva nastaju kao posledica 
samopovređivanja podnosilaca zahteva.

Da je reč o razrađenom biznisu i načinu da se na lak i brz 
način dođe do novca i ojadi zajednička, budžetska kasa ili 
sredstva JKP ,,Higijena“ svedoči poražavajuća statistika. Tačnije, 

2012. godine podneto je tridesetak zahteva za naknadu štete, 
sledeće 2013.- 68, 2014.- 94, a prošle čak 187.

-Na teritoriji grada je samo 12 odsto pasa mikročipovano. 
Znači samo 12 posto ljudi je odgovorno i to su oni građani 
koji su svog psa odveli u ambulantu na čipovanje i vakcinaciju 
protiv besnila i taj pas se sad nalazi u bazi podataka Republike 
Srbije - objašnjava Anica Kosara i dodaje:

U prihvatilištu za životinje kapaciteta 80 sada imamo 127 
pasa o kojima se brinemo u izuzetno lošim uslovima.

Posebno svetlo na rešavanje gradskog problema pasa lutalica 
baca i Odluka republičke veterinsrske inspekcije iz juna 2014. 
godine kojom je konstatovano da rad gradskog prihvatilišta nije 
u potpunosti usklađen sa podzakonskim aktima koje lokalna 
samouprava mora da ispuni prilikom obavljanja delatnosti 
,,Zoohigijene“. U pomenutom rešenju potencirano je i to da je 
poslednjih godina na ovaj problem nekoliko puta ukazivano 
ali da nije bilo adekvatnih reakcija gradskih organa.

Na sastanku koji je pre mesec dana održan u Gradskoj 
upravi uz prisustvo predstavnika republičke veterinarske 
inspekcije, JKP,,Higijena“, Udruženja za zaštitu životinja i 
nadležnih sekretarijati Gradske uprave Pančevo ,,Zoohigijeni“ 
je naloženo da hitno obustavi aktivan način rada i ubuduće vrši 
samo hvatanje agresivnih pasa, kuja u teranji i to po nalogu 
komunalne inspekcije. Ovakav način rada bi trebalo da se 
održi do ispunjenja rešenja republičke vetrinarske inspekcije i 
otklanjanja nedostataka u prihvatilištu (rekonstrukcija dotrajale 
infrastrukture i bokseva za životinje), a pre svega osposobljavanje 
za rad trijažne ambulante koja bi trebalo da se nalazi u sklopu 
prihvatilišta. Shodno tome, zaključeno je i to da će Gradska 
uprava (Gradsko veće) u saradnji s nadležnima iz ,,Higijene“ i 

gradskim stručnim timom sačiniti akcioni plan za renoviranje 
objekta čime će se otkloniti potencijalna mogućnost zatvaranja 
prihvatilišta, a i kako stoji u ovom zaključku, izbegavanje plaćanja 
milionske kazne za kršenje zakona budući da je po Zakonu o 
komunalnim delatnostima i Zakonu o veterinarstvu, odnosno 
gradskoj odluci o držanju domaćih životinja, grad dužan da 
organizuje hvatanje, zbrinjavanje pasa i mačaka lutalica kao i 
da organizuje rad prihvatilišta za napuštene životinje. 

Paralelno sa naporima grada da nađe sredstva i pomogne 
stvaranju boljih uslova u prihvatilištu inspekcijske službe čija 
je dužnost da kontrolišu vlasnike kao i prekršajni organi morali 
bi da počnu s kažnjavanjem neodgovornih vlasnika životinja.


